

Montreal, P.Q., August 15, 1977.

Vancouver, B.C.
August 22, 1977

This announcement by the Employee Members of the Pension Committee of the General Chairmen's Association of the Railway labour Unions (*Canadian Pacific System*) has been reproduced and distributed as a courtesy by

Canadian Railways Employees' Pension Association
No. 406-402 West Pender Street
Vancouver, B.C. V6B 1T6

Employees and pensioners are now privileged to decide if this "agreement" signed by only one side, was reached on the basis of the much touted "adversary" system of collective bargaining or the less publicized "buddy-buddy" system.

No. 249—Mr. McKenzie—October 20

1. For each year 1952 to 1976, how much has (a) CNR (b) CNR employees contributed to the railway employees' pension fund, excluding the cost of running the pension department, associated professional fees and the return on investment?

2. Will Dr. Noel Hall's recommendation on the trusteeship of the Canadian National Railways pension fund be formally implemented to remove the trusteeship from the hands of the Directors and place it in the hands of someone completely independent and, if so, on what date?

3. Notwithstanding the change in actuarial assumptions in 1968 where by the unfunded liability of the CNR pension plan was reduced from \$671 million to \$300 million, does the \$371 million difference represent any of the pre-1952 liability in respect of the obligation of CNR to match employees' contributions under the 1935 pension plan?

The Management of Canadian National Railways advises as follows: 1. Following are the contributions by years to the CN Pension Fund made by the CN and by its employees:

Year	CN Contributions (millions)	Employee Contributions (millions)
1952	16.200	2.275
1953	17.400	1.012
1954	21.600	13.202
1955	31.000	16.443
1956	32.000	12.935
1957	31.400	12.476
1958	31.700	12.617
1959	31.400	16.535
1960	20.300	18.799
1961	22.600	19.350
1962	26.200	19.944
1963	28.100	19.632
1964	29.000	20.440
1965	31.900	20.986
1966	38.600	21.202

Montréal P.Q. le 15 août 1977

Vancouver (C.-B.)
Le 22 avril 1977

Le présent avis du Comité des pensions de l'Association des présidents généraux des syndicats ferroviaires (réseau du Canadien Pacifique) est gracieusement publié et distribué par

L'Association des retraités des chemins de fer du Canada
402 ouest, rue Pender; pièce 406
Vancouver (C.-B.) V6B 1T6

Les employés et les retraités ont aujourd'hui l'occasion de dire si la présente «entente» signée par une seule des parties est l'aboutissement du système de négociation collective dit «contradictoire» qu'on vante à tout coup ou bien si elle est le résultat du procédé de négociation «à l'amiable» que l'on connaît beaucoup moins.

Question n° 249—M. McKenzie:

1. De 1952 à 1976, combien a) le CN, b) les employés du CN ont-ils versé annuellement au fonds de pensions des employés des chemins de fer, mis à part les frais d'administration du service des pensions, les honoraires y afférents et le produit de placements?

2. Donner-t-on suite à la recommandation de M. Noël Hall portant sur l'administration de fonds de pensions des chemins de fer du Canadien National et visant à retirer aux membres de conseil d'administration la responsabilité de cette administration pour la confier à une tierce personne totalement indépendante et, dans l'affirmative, quand?

3. Outre le rajustement des prévisions actuarielles effectué en 1968, en vertu duquel la dette non consolidée du régime de pensions du CN a été réduite de 671 millions de dollars à 300 millions de dollars, la différence de 371 millions de dollars comprend-elle une partie des dettes contractées avant 1952 par le CN, qui devait verser des contributions en contrepartie de celles des employés, en vertu du régime de pensions de 1935?

La direction des Chemins de fer nationaux du Canada répond comme suit: 1. Voici les contributions versées par chaque année visée au fonds de pensions du CN par le CN et par ses employés:

Année	Contributions du CN (millions)	Contributions des employés (millions)
1952	16.200	2.275
1953	17.400	1.012
1954	21.600	13.202
1955	31.000	16.443
1956	32.000	12.935
1957	31.400	12.476
1958	31.700	12.617
1959	31.400	16.535
1960	20.300	18.799
1961	22.600	19.350
1962	26.200	19.944
1963	28.100	19.632
1964	29.000	20.440
1965	31.900	20.986
1966	38.600	21.202